
P ROT O KÓ Ł  NrXIII/2019 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 29 pa ździernika 2019 r. 

XIII/2019 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin. 

Godzina rozpoczęcia — 12.05 
Godzina zakończenia — 15.23 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji .............................15 (do godz. 14.39) 

14 (od godz. 14.49) 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.05 otwarcia XIII/2019 Sesji Rady Gminy Świdwin dokonała Przewodnicząca Rady - 
Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Świdwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Panią  Grażynę  Annę  Sztark - Senator Rzeczpospolitej Polskiej 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Swidwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Pana Krzysztofa Wasicionka - Dyrektora Powiatowego Zarz ądu Dróg w Swidwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Panią  Danutę  Bywalec - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Różę  Tabaszewską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr X11120 19 z dnia 24.09.2019 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 15. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdzi ła, że porządek obrad jest porz ądkiem obowiązuj ącym. 

Porzadek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z funkcjonowania o światy na terenie gminy Świdwin za rok szkolny 

2018/2019. 
5. Informacja Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorz ądów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Wybór ławników do sądów powszechnych 

1) podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach ławnika do 
Sądu Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  w latach 2020-2023 

2) przedstawienie opinii zespo łu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników 
3) wybór komisji skrutacyjnej 
4) przeprowadzenie g łosowania 
5) podj ęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do S ądu Rejonowego w Białogardzie na 

kadencj ę  2020- 2023. 
11. Podjęcie uchwał : 

1) w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalno ści dotychczasowego Publicznego 
Gimnazjum w Bierzwnicy, 

2) w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalności dotychczasowego Publicznego 
Gimnazjum im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie, 

3) w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Swidwin, 
4) w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia us ług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów, 
5) w sprawie terminu, cz ęstotliwo ści i trybu uiszczania op łaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez właścicieli nieruchomo ści na terenie Gminy Swidwin, 
6) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomo ści w Niemierzynie, 
7) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Rusinowie, 
8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy, 
9) w sprawie zbycia nieruchomo ści w Swidwinie przy ul. Spółdzielczej na rzecz 

użytkownika wieczystego, 
10)w sprawie trybu prac nad projektem uchwa ły budżetowej, 
11)w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2019, 
12)w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 

2019-2025. 
12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki złożył  Pani Grażynie Annie Sztark - Senator Rzeczpospolitej 
Polskiej podziękowania za dwanaście lat współpracy oraz wsparcia, jako wielkiej przyjació łce 
Gminy Swidwin na którą  zawsze można było liczyć , która często gościła na gminnych 
uroczysto ściach. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak składaj ąc podziękowania, wyrazi ła przekonanie, 
że to nie będzie koniec wspó łpracy, a b ędzie ona dalej kwitła. 

Pani Grażyna Anna Sztark Senator Rzeczpospolitej Polskiej podziękowała Przewodniczącej 
Rady, Wójtowi oraz Radnym i So łtysom za wiele mi łych spotkań  w zaprzyjaźnionej gminie i 
wyraziła chęć  kontynuacji tej przyja źni. 
Następnie Pani Senator przekaza ła na ręce Pani Przewodnicz ącej drobną  pamiątkę , a Wójtowi 
wręczyła orła wykonanego przez ucznia szko ły podstawowej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki i Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przekazali 
Panu Zbigniewowi Niedzia łkowi, Sołtysowi Sołectwa Stary Przybys ław przes łany przez 
Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego dyplom za udzia ł  w konkursie „So łtys Roku" 
2019r. 

Ad. 4. SPRAWOZDANIE Z FUNKCJONOWANIA O ŚWIATY NA TERENIE GMINY 
ŚWIDWIN ZA ROK SZKOLNY 2018/2019 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Pana Sebastiana 
Basiejko - Kierownika Referatu O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin. 

Pan Sebastian Basiejko przedstawi ł  w formie multimedialnego pokazu slajdów informacj ę  o 
stanie realizacji zadań  oświatowych Gminy Swidwin w roku szkolnym 2018/2019 (załącznik nr 
2). 

Następnie Pani Róża Tabaszewska - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie 
zaprezentowa ła informacj ę  z funkcjonowania szko ły za rok szkolny 2018/2019 (załącznik nr 3). 

Pani Marta Jalowska - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy przedstawi ła 
informacj ę  o funkcjonowaniu szko ły w roku szkolnym 2018/2019 (załącznik nr 4). 

Pani Danuta Bywalec - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie przedstawi ła 
informacj ę  o funkcjonowaniu szko ły w roku szkolnym 2018/2019 (załącznik nr 5). 

PRZERWA 13.10 - 13.20 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Tomasz Makowski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Srodowiska, Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że w okresie 
międzysesyjnym Komisja spotka ła się  w dniu 15.10.2019 r. Na posiedzeniu Komisja zapozna ła 
się  z Programem Ochrony Srodowiska dla Gminy Swidwin na lata 2019-2022 z perspektyw ą  do 
roku 2025 wraz z prognozą  oddziaływana na środowisko oraz omówi ła projekty uchwa ł  na 
najbliższą  sesj ę . 



Pan Robert Rozmus - Przewodniczący Komisji O światy, Kultury, Zdrowia, Sportu i Etyki 
Radnych poinformował , że w okresie mi ędzysesyjnym Komisja spotka ła się  w dniu 17.10.2019r. 
Na posiedzeniu Komisja analizowa ła funkcjonowanie o światy na terenie gminy Swidwin za rok 
szkolny 2018/20 19 oraz funkcjonowanie klubów sportowych na terenie gminy Swidwin. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie mi ędzysesyjnym 
Rada obradowała na wspólnym posiedzeniu w dniu 21.10.2019 r., na którym omówione zosta ły 
zmiany w regulaminie utrzymania czysto ści i porządku na terenie gminy Swidwin oraz 
planowane zmiany w zakresie odbioru odpadów z terenu gminy, a tak że omówiono projekty 
uchwał  na dzisiejszą  Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pan Sebastian Basiejko - 
Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin oraz Wójt Pan 
Kazimierz Lechocki. 
Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bieżącym 
okresie: 

- bieżąca obsługa świetlic gminnych (wynajmy, drobne naprawy, przegl ądy okresowe) 
- dowóz pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu uczniów z terenu gminy Świdwin do szkół  specjalnych w 

S ławoborzu i Swidwinie oraz innych palcówek o nauczaniu specjalnym 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- realizacja funduszy so łeckich 
- realizacja grantów so łeckich 
- realizacja zadania w ramach Programu Rz ądowego Senior+ w Krosinie 
- trwaj ą  przygotowania do utworzenia placówki Senior+ w Rogalinie 
- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot cz ęści kosztów poniesionych w 

związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- złożono wnioski o organizacj ę  robót publicznych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- przygotowano wnioski o p łatność  na dokształcanie pracowników m łodocianych 
- przygotowano projekty uchwa ł  o zakończeniu działalności gimnazjów 
- organizacja i wspó łorganizacja wydarzeń  kulturalnych i sportowych: 

- „Ministerstwo Środowiska na rzecz polskiej wsi" Spotkanie ekspertów z 
Ministerstwa Srodowiska oraz Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i 
Gospodarki Wodnej z lokaln ą  społeczno ścią  - Wojewódzkie Spotkanie Ko ła 
Gospodyń  Wiejskich, Lekowo 28.09.20 19 r. 

- Gminny Dzień  Edukacji Narodowej - Oparzno, 18.10.2019 r. 
- w dniu 07.11.2019 r. odbędzie się  Festiwal Powiatowy Piosenki Polskiej „Piosenka 

Patriotyczna" w Cieszeniewie 
- zostanie og łoszony XVII Powiatowy Konkurs Plastyczny „Id ą  Święta", którego 

rozstrzygnięcie nastąpi 12.12.2019 r. na świetlicy w Be łtnie 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- opublikowano og łoszenie o przetargu dotycz ące sprzedaży nieruchomo ści w Ząbrowie, 
tj. budynku niemieszkalnego na dzia łce nr 15 

- opublikowano wykaz dotycz ący dzierżawy nieruchomo ści tj. części dz. nr 85/43 w 
Krosinie 
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- W dniu 14. 10.2019 r. podpisany zosta ł  akt notarialny na przekszta łcenie trzech dzia łek 
ewidencyjnych przy ul. Spó łdzielczej w Swidwinie we w łasność ; kwota ze sprzedaży 
wynosi 40.277 zł ; sprzedaż  nieruchomo ści będzie spłacana w ratach 

- w dniu 21.10.2019 r. podpisany zosta ł  akt notarialny na sprzedaż  lokalu mieszkalnego dla 
najemcy w Rusinowie; kwota uzyskana ze sprzeda ży wynosi 34.920 zł  

- prowadzonych jest 7 post ępowań  o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach bez konieczno ści przeprowadzania oceny oddzia ływania na 
środowisko polegaj ących na budowie i eksploatacji elektrowni fotowoltaicznych w 
miejscowo ściach: Stary Przybys ław (4 postępowania), Smardzko (2 post ępowania), 
Rogalino (1 postępowanie); Regionalna Dyrekcja Ochrony Srodowiska w Szczecinie 
Wydział  Spraw Terenowych w Koszalinie oraz Pa ństwowy Powiatowy Inspektor 
Sanitarny w Swidwinie wydali opinie, że dla ww. przedsi ęwzięć  nie jest wymagana 
ocena oddziaływania przedsięwzięć  na środowisko; Państwowe Gospodarstwo Wodne 
Wody Polskie w Szczecinie wyda ło opinię  o braku konieczno ści przeprowadzania oceny 
oddziaływania dla przedsi ęwzięć  planowanych w Starym Przybys ławiu; aktualnie gmina 
oczekuje na opini ę  Wód Polskich dot. pozosta łych przedsięwzięć  

- Urząd Gminy Świdwin przyjmuje wnioski o umieszczenie w wykazie kąpielisk 
planowanych do utworzenia w sezonie kąpielowym 2020; wnioski należy składać  w 
terminie do dnia 31 grudnia 2019 r.; wnioski dost ępne są  w Urzędzie Gminy Swidwin, 
pokój nr 48 oraz na stronie BlP urz ędu; do wniosku organizator kąpieliska dołącza: 
- pozwolenie wodnoprawne 
- informacje dotyczące planowanego kąpieliska 
- aktualny profil wody w k ąpielisku 
- status kąpieliska w poprzednim sezonie k ąpielowym (czynne, nieczynne) albo 

wzmianka, że wniosek dotyczy k ąpieliska nowo utworzonego 
- sposób gospodarki odpadami 
- ocena jako ści wody i klasyfikacja wody w kąpielisku w poprzednim sezonie 

kąpielowym, jeżeli wniosek dotyczy istniej ącego kąpieliska 
- udogodnienia i środki podj ęte w celu promowania kąpieli 

- Sejmik Województwa Zachodniopomorskiego zgodnie z ustaw ą  z dnia 29 lipca 2005 r. o 
przeciwdziałaniu narkomani, zobowi ązany jest do podj ęcia uchwały okreś lającej ogólną  
powierzchnię  przeznaczon ą  corocznie pod uprawy maku i konopi włóknistych oraz 
rejonizacj ę  tych upraw na terenie województwa; w zwi ązku z powyższym Referat Rolny, 
Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej przyjmuje zg łoszenia o planowanej w 
2019 r. powierzchni przeznaczonej pod upraw ę  maku i konopi w łóknistych; informacje 
należy przekazać  w terminie do dnia 18.11.2019 r. 

- w dniu 30.10.2019 r. zostanie og łoszony przetarg na świadczenie usług polegających na 
odbieraniu odpadów komunalnych z nieruchomo ści zamieszkałych na terenie Gminy 
Swidwin i transporcie tych odpadów do instalacji przetwarzania odpadów komunalnych; 
otwarcie przetargu nast ąpi dnia 14.11.2019 r. 

- w dniu 28.10.2019 r. w wyniku zapytania ofertowego na świadczenie us ługi odbioru 
odpadów komunalnych z obiektów u żyteczno ści publicznej Gminy Swidwin na lata 
2020-2021 jako przedsiębiorcę  realizuj ącego powyższe zadanie wybrano Mi ędzygminne 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym; koszt realizacji zadania: 
79.213,68 zł  
Wójt dodał , że poprzednia cena wynosi ła 45.222,00 A. W przeliczeniu na miesi ące 
gmina płaciła 1.952 zł , a po przetargu na 2020 r. - 3.300,00 A. Jest to wzrost o oko ło 
60% i dotyczy odbioru odpadów z obiektów użyteczności publicznej. 

- na bieżąco prowadzone jest doradztwo dotycz ące programu „Czyste powietrze" 
- wydawane są  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 

zaświadczenia do podziałów rolnych 
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- nadawane są  numery porządkowe dla nieruchomo ści 
- wydawane są  zaświadczenie o przeznaczeniu w planie zagospodarowania przestrzennego 

oraz za świadczenia dla właścicieli gruntów 
- wydawane są  zezwolenia na usuni ęcie drzew i krzewów 
- prowadzone są  prace przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg 
- przygotowywane i opracowywane s ą  dokumenty do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla inwestycji celu publicznego „przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard - Łobez do stacji GPZ Swidwin na lini ę  dwutorową  
110 ky" 
Wójt poinformował , że zbiórka odpadów wielkogabarytowych odb ędzie się  16.11.2019 r. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bie żącym 
okresie: 

- bieżąca obsługa projektów: „Rozbudowa świetlicy wiejskiej wraz z wyposażeniem w 
Bełtnie"; „Modernizacja i wyposa żenie świetlicy wiejskiej wraz z remontem gminnej 
drogi w Ząbrowie"; „Modemizacja oraz wyposa żenie pomieszczenia świetlicy wraz z 
rozbudową  miejsca integracyjnego dla mieszkańców w Starym Przybysławiu" - w 
ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Swidwin 

- rozliczenie projektu „Termomodernizacja obiektów u żyteczno ści publicznej w Oparznie, 
gm. Swidwin" 

- złożono poprawki formalne do wniosków o dofinansowanie w ramach dzia łania 2.14 
Poprawa jako ści powietrza - Zachodniopomorski Program Antysmogowy Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego oraz dzia łania 2.15 
Termomodernizacja budynków jednorodzinnych - Zachodniopomorski Program 
Antysmogowy Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego 

- rozpoczęto prace nad realizacja projektu pn.: „Przebudowa drogi gminnej w m. 
Bierzwnica dz. Nr 6, 69/2 i 218, Gmina Swidwin", który uzyska ł  dofinansowanie w 
ramach Funduszu Dróg Samorz ądowych 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- trwa realizacja robót zwi ązanych ze zmianą  konstrukcji dachu świetlicy w Ząbrowie 
- odebrano roboty budowlane zwi ązane z rozbudową  świetlicy wiejskiej w Bełtnie 
- zakończono roboty budowlane zwi ązane z remontem świetlicy wiejskiej w Starym 

Przybysławiu 
- w dniu dzisiejszym nastąpi otwarcie ofert dla inwestycji polegaj ącej na przebudowie 

świetlicy wiejskiej w Rogalinie w ramach programu Senior+ 
- w przygotowaniu s ą  postępowania w sprawie zamówienia sprz ętu elektronicznego oraz 

mebli dla świetlic obj ętych rewitalizacj ą  (Stary Przybys ław, Bełtno, Ząbrowo) 
- w dniu 25.10 ogłoszony został  przetarg na remont drogi gminnej w miejscowo ści 

Bierzwnica 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że zakończyły się  zebrania so łeckie dotyczące 
podziału funduszy so łeckich. Poinformowa ł , że 16 sołectw uj ęło w planie zadanie zwi ększaj ące 
bezpieczeństwo mieszkaiiców i wydzieli ło 20% wkład na wymianę  oświetlenia sodowego na 
ledowe. Dwa so łectwa uznały, że takie działania są  zbędne. Decyzja nie jest jeszcze podj ęta, ale 
prawdopodobnie w tych so łectwach nie zostanie wymienione o świetlenie. Ponadto skoro 
sołectwa uważaj ą , że są  zbędne to albo zostanie zmniejszona ilo ść  lamp świecących albo gmina 
wróci do poprzedniego systemu, w którym o godz. 23.00 wy łączało się  o świetlenie, a o godz. 
5.00 włączało się . Ta kwestia jest jeszcze do przemy ślenia. 



Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek zwróci ła się  z zapytaniem, kiedy otrzyma p łyty Jumbo (z poprzedniego 
roku), które mia ły być  dostarczone we wrze śniu, a do dnia dzisiejszego nie ma żadnej 
odpowiedzi. Dodała, że kończy się  rok kalendarzowy, a so łectwo ma pieniądze z funduszu 
sołeckiego do wykorzystania. 
Następnie radna poprosi ła o wyrównanie przed zim ą  drogi z Cieszyna do Kl ępczewa, gdzie 
znowu są  dziury i do ły. 
Radna ponownie zg łosiła sprawę  drogi w Cieszynie, gdzie po zrobieniu chodnika powsta ł  duży 
uskok między chodnikiem a drogą  z bruku. Podobno pracownik z gminy ogl ądał  to miejsce i 
miało być  dostarczone kruszywo, jednak nikt do dzisiaj nie dal zna ć  czy ono będzie, jaka jest 
cena kruszywa, i czy trzeba b ędzie przeznaczy ć  pieniądze z funduszu so łeckiego. Mieszkańcy 
skarżą  się  na tę  sytuacj ę , bo uszkadzaj ą  swoje samochody. 
Radna powiedziała, że mieszkańcy z Klępczewa proszą  by gmina zainterweniowała do 
wojewódzkiego zarz ądu dróg o to, by postawi ć  znak ograniczaj ący prędkość  do 40 km!godz., 
który kiedy ś  tam istniał . Znak zniknął , a samochody je żdżą  z dużą  prędkością  i jest 
niebezpiecznie. 

Pan Krzysztof Kaszuba dodał , że jeżeli będzie miała miejsce interwencja dotycz ąca drogi 
Klępczewo-Rusinowo i dalej, to radny poprosi ł  by przypomnie ć , o sprzątnięciu zakrzacze ń  z 
drogi. Zdarzy ły się  kolejne wypadki, w których uczestniczy zwierzyna le śna. Radny stwierdzi ł , 
że pas przydrogowy powinien wygl ądać  zupełnie inaczej. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że trudno jej jest nie odnie ść  się  do wypowiedzi Wita. 
Radna stwierdzi ła, że nie było Wita na zebraniu so łeckim, na którym podj ęto decyzj ę , by nie 
wyodrębniać  20% na o świetlenie. Dodała, że szkoda, ze Wójt nie przeczyta ł  protoko łu z 
zebrania wiejskiego, na którym wyra źnie powiedziano, co jest ważne dla mieszkańców. 
Oświetlenie jest bardzo wa żne i brakuje go we wsi, ale dlatego że z funduszu so łeckiego od 
dwóch lat są  zakupione kafle chodnikowe mieszka ńcy zdecydowali o przeznaczeniu funduszu 
sołeckiego na wymian ę  kafli chodnikowych. 
Radna dodała, że sołectwo nie wykorzystuje pieni ędzy z funduszu so łeckiego na imprezy, gdzie 
pieniądze wydawane s ą  na jedzenie i integracj ę  mieszkańców. Poprosi ła by Wójt doceni ł  takie 
postępowanie. Fundusz so łecki Niemierzyna wynosi 15 tys. z ł, z czego 13 tys. z ł  zostanie 
wykorzystanych na po łożenie kafli, a 2 tys. z ł  na utrzymanie zieleni. Radna poprosi ła, by Wójt 
zastanowi ł  się  nad tym, co mówi. 

Pani Anna Olejniczak zgłosiła potrzeb ę  wznowienia powieszenia lampy na wej ściu do 
świetlicy z drogi powiatowej naprzeciw pomnika. Doda ła, że kilka lat temu lampa by ła, 
natomiast od paru lat jej nie ma. Dodatkowo przesta ła świecić  lampa tuż  przy wej ściu do 
świetlicy i dzieci chodzą  w ciemno ściach. 
Zwracaj ąc się  do Dyrektora Powiatowego Zarz ądu Dróg Przewodnicz ąca poprosi ła o likwidacj ę  
dziur i wyrw po przewróconych drzewach powsta łych w wyniku czerwcowej wichury, które 
stanowią  duże niebezpieczeństwo. 

Pani Iwona Piotrowicz poprosiła Pana Rafała Terleckiego o przedstawienie informacji 
odno śnie budowy kanalizacji w Niemierzynie. 

Pani Halina Cybul powiedziała, że ponad pół  roku temu zgłaszana była awaria o świetlenia w 
Ząbrowie, która do dzisiejszego dnia nie zosta ła usunięta. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 
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Pan Ryszard Pawlonka, So łtys So łectwa Łąkowo podziękował  Dyrektorowi Powiatowego 
Zarządu Dróg w Swidwinie za udost ępnienie materia łów do budowy chodnika przy świetlicy w 
Łąkowie oraz strażnikowi gminnemu, który pełnił  nadzór nad pracami przy budowie chodnika. 

Pani Anna Olejniczak, So łtys So łectwa Kluczkowo podziękowała za prac ę  ekipy budowlanej 
na terenie Kluczkowa przy uk ładaniu kostki brukowej w centrum miejscowo ści. Prace 
przebiegały bardzo sprawnie, dok ładnie i profesjonalnie. 

Pani Bożena Wieczorek, So łtys Sołectwa Cieszyno podziękowała strażnikowi gminnemu, 
który mimo że pełni rolę  brygadzisty przy pracach budowlanych, to dodatkowo znalaz ł  czas i 
pomógł  w sprawie dewastacji chodnika. Ponadto odzyska ł  pieniądze za zniszczoną  tablicę  
ogłoszeniową . Radna jest godna podziwu, ze stra żnik znajduje czas na interwencje. 

Pani Iwona Piotrowicz, So łtys Solectwa Niemierzyno również  dołączyła się  do podziękowań  
dla Powiatowego Zarządu Dróg oraz poprosi ła, by Wójt porozumiał  się  z Dyrektorem 
Powiatowego Zarz ądu Dróg w Swidwinie i mo żna było rozpocząć  prace przy budowie chodnika 
w Niemierzynie. 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że na temat p łyt Jumbo udzieli odpowiedzi na 
pi śmie. Jeżeli chodzi o wyrównanie drogi Cieszyno-Kl ępczewo to nie jest problemem, bo jest 
równiarka. 
Odnośnie sprawy kruszywa na drog ę  w Cieszynie, Wójt tak że odpowie pisemnie. 
Odnośnie ograniczenia prędkości w Klępczewie Wójt wystąpi do wojewódzkiego zarz ądu dróg z 
wnioskiem o ustawienie znaku i usuni ęcie zakrzacze ń  przy drodze wojewódzkiej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania Pani Iwony Piotrowicz powiedzia ł , 
że nie mógł  być  na wszystkich zebraniach, w sytuacji kiedy jednego dnia organizowanych jest 
parę  takich zebrań . Jednak nie by ło takiego zebrania, na którym nie by łby obecny jaki ś  
pracownik urzędu. 
Wójt stwierdzi ł , że cieszy si ę , że na zebraniu zosta ły podjęte uchwały inwestycyjne, ale jak maj ą  
się  czuć  sołectwa, które wydzieli ły na konkretny cel środki, a Niemierzyno tych środków nie 
wydzieli ło. 
Natomiast, co do kolejki oczekuj ącej na grup ę  remontową, to radna już  w poprzednim roku 
zwracała się  z pytaniem o podanie kolejno ści kładzenia poibruków. Zgodnie z podanym 
wcześniej harmonogramem pracownicy jechali od miejscowo ści do miejscowo ści. Wyj ątkiem 
były te miejscowo ści, które uzyskały granty so łeckie, gdzie trzeba by ło szybko zrealizować  
zadanie by nie utraci ć  środków. Natomiast gmina nie jest w stanie zabezpieczy ć  wszystkich 
potrzeb w ciągu jednego roku. 
Wójt dodał , że cieszy się  z podziękowań  jednak Komendant Stra ży Gminnej nie jest brygadzist ą , 
a tylko jako zadanie dodatkowe pe łni nadzór nad grup ą  remontową . 

Odnosząc się  do zapytania Przewodnicz ącej Rady odno śnie awarii o świetlenia w Kluczkowie, 
Wójt odpowiedział , że zostanie ona zg łoszona. 

Pan Antoni Giluk zapytał  się , jakie zostały podj ęte kroki w sprawie przywrócenia komunikacji 
autobusowej, bo sprawa ta umknęła uwadze. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że odbyły się  spotkania z mieszkańcami w tych 
miejscowościach, gdzie by ła informacja o problemie z transportem publicznym, tj. Rusinowo, 
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Ząbrowo, Lekowo, Oparzno i Łąkowo, Rogalino, Niemierzyno, Cieszeniewo, Kluczkowo. Je żeli 
chodzi o frekwencj ę  na tych spotkaniach to by ła ona różna, gdyż  były miejscowości gdzie nikt 
na nie przyszed ł . Kierownik podzi ękował  radnym, którzy uczestniczyli w spotkaniach. 
Poinformował , że zostały wypracowane wnioski, jeżeli chodzi o poszczególne miejscowo ści. 
Przede wszystkim chodzi ło o zdiagnozowanie problemu i potrzeb mieszkańców. W dniu 
dzisiejszym zostało umówione spotkanie z Dyrektorem PKS Gryfice, które odb ędzie się  na 
początku listopada. Po spotkaniu radni otrzymaj ą  informacj ę  na pi śmie jak sytuacja wygl ąda, czy 
istnieje realna mo żliwość , żeby uwagi i wnioski mieszkańców zrealizowa ć . 

Pan Krzysztof Wasicionek odnosząc się  do pro śby Przewodniczącej Rady dotyczącej usunięcia 
wyrw i karp po przewróconych drzewach przy drodze powiatowej powiedzia ł , że podj ął  decyzj ę  
by rozpisać  zapytanie ofertowe. Pocz ątkowo były zainteresowane trzy firmy, ale ostatecznie 
ofertę  złożyła tylko firma Ferroplast. Umowa zosta ła już  podpisana i do końca listopada 
wyznaczono termin na usuni ęcie 16 karp, z czego 8 sztuk na terenie gminy Swidwin. 
Pan Dyrektor doda ł , że większość  karp, które zosta ły zinwentaryzowane (67 karp) b ędą  usuwane 
sukcesywnie w przyszłym roku. Obecnie są  usuwane te, które najbardziej wchodz ą  w skrajnie 
drogi i powoduj ą  największe zagro żenie. 

Pan Sebastian Basiejko dodał , że Komisja Budżetowa i Infrastruktury Rady Powiatu z łożyła 
wniosek formalny do Zarz ądu Powiatu o zwiększenie budżetu dla Powiatowego Zarz ądu Dróg w 
Swidwinie, by wszystkie karpy mo żna było usunąć  jeszcze w tym roku. Pan Sebastian Basiejko 
stwierdzi ł , że dla niego, jako radnego powiatowego bezpiecze ństwo mieszkańców jest sprawą  
priorytetową, a o odpowiedzi zarz ądu powiatu radny poinformuje na kolejnej sesji. 

Pan Rafal Terlecki odpowiadaj ąc na pro śbę  Pani Iwony Piotrowicz poinformowa ł  o stanie 
realizacji inwestycji przez Gminny Zak ład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. pod nazw ą  
„Budowa kanalizacji i oczyszczalni ścieków w Niemierzynie". Prezes powiedzia ł , że podpisano 
umowę  z wykonawcą, a termin zakończenia robót budowlanych przypada na 16 grudnia br. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odniosła się  do odpowiedzi Wójta i radnej 
Iwony Piotrowicz dotyczącej funduszu so łeckiego. Przewodnicząca wyjaśniła, że fundusz 
sołecki jest wydzieloną  częścią  budżetu gminy, jednak o przeznaczeniu funduszu decyduje 
zebranie wiejskie. Zebranie wiejskie w Niemierzynie zdecydowa ło, że z przydzielonych 
pieniędzy chce zrobić  chodnik, biorąc pod uwagę  kwestie bezpieczeństwa. Natomiast Wójt na 
początku swojego sprawozdania z działalno ści w okresie mi ędzy sesjami poinformował , że dwa 
sołectwa które nie zdecydowa ły się  przeznaczyć  pieniędzy na lampy zostaną  ukarane 
wyłączeniem światła w nocy, co jest niedopuszczalne. Przewodnicz ąca stwierdzi ła, że Wójt nie 
ma prawa karać  sołectwa za to, że nie przeznaczyło funduszu sołeckiego zgodnie z wol ą  Wójta. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że nie użył  słowa „ukarać" i poprosił  
Przewodniczącą  o nie używanie takich s łów. Dodał , że nie jest to kara, a tylko taka interpretacja 
Pani Przewodnicz ącej. Natomiast wniosek o podziale funduszu so łeckiego zebrania wiejskiego, 
które podj ęło uchwałę  został  zaakceptowany i podpisany. Wójt nie negowa ł  wniosku żadnego z 
sołectw, więc sołectwa realizuj ą  to, co uchwali ły. Wójt stwierdzi ł , że decyzja nie jest podj ęta, ale 
na pewno lampy nie będą  tam wymieniane na razie, bo so łectwo uznało, że takiej potrzeby nie 
ma. Wójt szanuje wol ę  zebrania so łeckiego. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że to jest jej interpretacja 
zapowiedzi Wójta o ewentualnym wyłączeniu o świetlenia w nocy dla dwóch so łectw. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że nie zgadza si ę  z indywidualną  interpretacj ą  na 
sesji rady gminy. Dodał , że nie powinno używać  się  słów, które nie pad ły. 



Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że tym drugim so łectwem jest Cieszyno. Radna nie wie, 
czy uczestnicz ący w zebraniu wiejskim Zastępca Wita zda ł  relacj ę  ze spotkania, że to była 
naprawdę  wola mieszkańców. Radna zauważyła, że Wójt mówi o tym, jak czuj ą  się  inne 
sołectwa, które wyznaczy ły z funduszu so łeckiego te 20%. Radna powiedzia ła, aby Wójt 
pomyślał  jak czuje się  jej sołectwo względem innych, gdzie na innych so łectwach co si ę  dzieje. 
Mają  one miejsca rekreacji, robi si ę  świetlicę  czy park. Wobec tego mieszka ńcy podj ę li taką  
decyzj ę , bo też  chcą  coś  mieć  w swojej miejscowo ści. Chcą  mieć  teren rekreacyjny, gdzie b ędą  
mogli wyj ść  i usiąść . Poprosi ła by Wójt nie mai ł  pretensji do mieszkańców, bo na spotkaniu by ł  
Zastępca Wójta i s łyszał  konkrety. Radna nie uważa za słuszne karanie ludzi poprzez wyłączanie 
lamp. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki ponownie poprosił  o nie używanie słowa „karać". Powiedział , 
że szanuje wol ę  mieszkańców, bo wniosek został  zaakceptowany. Stwierdzi ł , że fundusz so łecki 
jest już  wiele lat i so łectwa przeznaczaj ą  środki na to, co uważaj ą  za najpilniejsze. Z budżetu 
gminy nie są  przeznaczane dodatkowe środki na parki. Dodatkowe środki z budżetu gminy są  
przeznaczane tylko na budowanie chodników, bo ta ekipa, o której by ła mowa jest zatrudniona 
przez urząd gminy i to gmina ich opłaca. To jest dodatkowe wsparcie, bo uwa ża, że taka jest 
potrzeba. Obecnie chodnik przy drodze powiatowej i wojewódzkiej to jest norma, to jest pewne 
bezpieczeństwo i po to ta ekipa jest zatrudniona. Natomiast so łectwa mogą  podj ąć  swoj ą  decyzj ę  
i taką  podj ęły. To jest uszanowane, bo wniosek zosta ł  zaakceptowany. Natomiast decyzja nie 
została jeszcze podj ęta. Następnie Wójt odniósł  się  do obowiązków radnego cytuj ąc słowa roty 
ślubowania 

„(...) 
ślubuj ę  uroczy ście obowiązki radnego sprawowa ć  godnie, rzetelnie i uczciwie, 

maj ąc na względzie dobro mojej gminy i jej mieszka ńców". Wójt stwierdzi ł , że zgodnie ze 
słowami należy patrze ć  na dobro gminy. Jeżeli nie będzie oszczędności na prądzie, a powinno 
się  działać  w sposób racjonalny, to b ędą  wysokie rachunki. Inwestycja jest po to, żeby 
zaoszczędzić . Pojawi ła się  propozycja, by zrobi ć  coś , by można było inwestować  w co ś  więcej. 
Ale można tez nie prowadzi ć  żadnych inwestycji. Obecnie gmina ma podpisanych umów prawie 
na 10 mln zł, na realizacj ę  przedsięwzięć  do 2021 r. 
Wójt zapytał  „czy powinni śmy działać  rozrzutnie, czy oszczędnie?" 

Pani Iwona Piotrowicz zauważyła, że Wójt chciał  wywołać  dyskusj ę , ponieważ  rozpoczęcie 
mówienia o tym, że dwóm sołectwom trzeba by łoby co ś  zrobić , zdaniem radnej jest 
rozpoczęciem dyskusji. Radna stwierdzi ła, że Wójt nie chce ich ukarać , ale chce pokazać  za 
wzór „nie poukładanie się". Powiedzia ła też , że jeżeli Wójt mówi o tym, że obie radne 
zachowały się  nie w porządku, a Wójt my śli o tym by ciąć  koszty to poprosi ła by na przyszłą  
sesj ę  były przedstawione wydatki z pozosta łych sołectw na integracj ę , na jedzenie. Na to, co 
teraz zaplanowa ły sołectwa u siebie w funduszach i kwot ę  taką, która była przyj ęta w 
poprzednim roku. Jeżeli mówi się  o tym by obcinać  koszty, to nale ży zacząć  od tego, co można 
obciąć  w ramach funduszy. Radna my ś lała, że Wójt doceni ten gest, który szed ł  od 
mieszkańców, że jeżeli maj ą  ponad 200 m bieżących chodnika do po łożenia i wiedzą , że ekipa 
będzie to robi ła być  może przez miesi ąc. Ponadto gmina nie potrafi ła powiedzieć , wjakim czasie 
ta ekipa jest w stanie zrobi ć  chodniki, które już  są  zaplanowane. Wobec tego mieszkańcy 
zaplanowali, że na prawie 100 m chodnika b ędą  mieli zagwarantowane środki w funduszu 
sołeckim, a na reszt ę  poczekaj ą  z gminy. 
Radna odniosła się  też  do wypowiedzi Wójta, który prosi ł  by planować  spotkania z nim 
wcześniej. Wobec tego zaplanowano zebranie wiejskie po ustaleniu z Wójtem. Natomiast w dniu 
zebrania o godz. 15.00 zadzwoni ła do radnej Pani Anna Pietryka z informacj ą , że Wójta na nim 
nie będzie, gdyż  wyj eżdża po odbiór nagrody do Koszalina. Radna stwierdzi ła, że nie ma 
pretensji do Wójta, że go nie by ło, ale poprosi ła by przeczyta ł  protokół , w którym jest napisane, 
że chcą  obniżyć  koszty, czyli wzi ąć  udział  w kosztach po łożenia chodnika, a wtedy z tych 
zaoszczędzonych pieniędzy gmina zrobi światło i obniży jego koszty. 

„O 

(24€ . 



Pan Marcin Serafin powiedział , że skoro opieraj ą  się  na indywidualnych ocenach wypowiedzi 
to radny odbiera s łowa Wójta zupe łnie w inny sposób. Jednocze śnie słysząc to, co mówi ły radne 
uważa ich wypowiedzi, jako takie nie zrozumienie na podstawie czystych faktów, które zosta ły 
powiedziane. Stwierdzi ł , że były wcześniej rozmowy na temat powodu wydzielania tych 
środków w funduszu so łeckim. Panie radne, jako przedstawicielki swoich so łectw z tego nie 
skorzystały. Natomiast on, jako radny z so łectwa Krosino oraz mieszkańcy na zebraniu wiejskim 
podję li taką  decyzj ę . Radny powiedzia ł , że nie bardzo rozumie, dlaczego Pani Iwona Piotrowicz 
mówi o porównaniu tematów integracyjnych. Zapyta ł, kto decyduje i gdzie jest zapisane, na co 
dane sołectwo ma wydzielać  środki? Zapyta ł, czy jeżeli sołectwo zdecyduje, że cały swój 
fundusz przeznaczy na integracj ę  to jest gorsze czy lepsze od innych? Radny uważa, że idąc tą  
drogą  wprowadza si ę  zły system porównawczy pomi ędzy środkami będącymi do dyspozycji. 
Radny zapytał  się, ile wniosków z łożyła radna-so łtys z Klępczewa do LGD, by rozwijać  swoją  
miejscowość? 
Radny uważa, że taka dyskusja, jaka mia ła miejsce nie jest potrzebna, a sesja nie jest od tego 
żeby wymieniać  swoje oceny, kto jak interpretuje dany temat. Nale ży skupić  się  na faktach, 
których jest wystarczaj ąco dużo. 
Ponadto stwierdzi ł , że Przewodnicząca Rady szczególnie powinna pilnowa ć  tych tematów i nie 
dopuszczać  do takich sytuacji, bo jest on przeciwny temu i nie chce by takie sytuacje mia ły 
miejsce, gdyż  niedługo każdy z radnych będzie oceniał  swoje wypowiedzi. 
Radny powiedział  tek, że są  w porządku obrad wolne wnioski, wi ęc należy trzymać  się  punktów. 
W związku z tym nie rozumie, dlaczego osoby, które powinny zabiera ć  glos w wolnych 
wnioskach wstaj ą  wcze śniej i robi się  bałagan np. radny Antoni Giluk mówi ł  w temacie 
niezwiązanym z tym, co si ę  działo. 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że w punkcie odpowiedzi na 
interpelacje radny Antoni Giluk poprosi ł  o odpowiedz' na swoj ą  interpelacj ę . 

Pan Antoni Giluk poinformował , że na poprzedniej sesji by ło powiedziane, że w dniu 
dzisiejszym Wójt odpowie na interpelacj ę  dotyczącą  transportu publicznego, wi ęc dlatego o to 
poprosił . Radny powiedzia ł , że nie wie, dlaczego pojawia si ę  jakiś  zarzut i poprosi ł  o 
zachowanie kultury. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc radnej Iwonie Piotrowicz poinformowa ł , że 
podpisując wszystkie wnioski z funduszy so łeckich czyta ł  protoko ły. Dodał , że zdarzaj ą  się  
różne sytuacje i nie obieca ł , że na zebraniu wiejskim będzie osobiście. Na pewno miejscowo ść  
nie była bez pozostawiona bez przedstawiciela kierownictwa gminy. 

Pani Bożena Wieczorek odniosła się  do słów Wójta, który powiedzia ł , że radni powinni mieć  
na względzie dobro gminy. Radna stwierdzi ła, że pracownicy gminni, ani jednego metra 
chodnika nie poukładali w j ej so łectwie. Wszystkie chodniki są  zrobione z funduszu so łeckiego i 
żaden pracownik gminny nie pomaga ł . Radna stwierdzi ła, że tak wygląda dobro gminy, bo 
czekała po 2-3 lata by chodnik powsta ł , a nie tak jak inne wioski, które w ci ągu roku maj ą  
chodnik. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że gdy Wójt czyta ł  protokó ł  z Klępczewa to tam by ło 
napisane, że mimo wszystko Klępczewo prowadzi działalność , którą  powinna prowadzić  gmina, 
więc tek do tej gminy dok ładaj ą . 

Ad. 10. WYBÓR ŁAWNIKÓW DO SĄDÓW POWSZECHNYCH 
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1) podj ęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach ławnika do Sądu 
Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  w latach 2020-2023 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie ustalenia 
regulaminu głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  
w latach 2020-2023 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do protoko łu). 
Uchwala Nr XIII/97/2019 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławnika do 
Sądu Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  w latach 2020-2023 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 
15 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 7 do protoko łu). 

2) przedstawienie opinii zespo łu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o przedstawienie opinii o kandydacie 
na ławnika. 
Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska odczytała opinię  zespołu ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników z dnia 09 października 20 19 r. (za łącznik nr 8 do protoko łu). 

3) wybór komisji skrutacyjnej 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zgłaszanie kandydatur do komisji 
skrutacyjnej, która poprowadzi g łosowanie nad wyborem ławników. 

Zgłoszono następuj ące kandydatury: 
1. Pani Agnieszka Tokarska 
2. Pani Halina Cybul 
3. Pan Tomasz Makowski 

Zgłoszeni kandydaci do Komisji Skrutacyjnej wyrazili zgod ę  na udział  wjej pracach. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie - 15 głosami „za" zaakceptowali sk ład Komisji Skrutacyjnej 
do przeprowadzenia wyborów na ławników. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Komisj ę  Skrutacyjną  o przygotowanie 
kart do głosowania. 

PRZERWA 14.32-14.34 

4) przeprowadzenie g łosowania 

Przewodniczącą  Komisji Skrutacyjnej zosta ła Pani Agnieszka Tokarska. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Przewodniczącą  Komisji Skrutacyjnej 
o rozdanie kart do g łosowania. 
Po zakończeniu procedury g łosowania - Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak 
zarządziła przerwę  w obradach, w czasie której Komisja Skrutacyjna ustali ła wyniki głosowania 
i przygotowała protokó ł . 

PRZERWA 14.39-14.49 

Po przerwie salę  obrad opuścił  radny Robert Rozmus. 

5) podj ęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Bia łogardzie na 
kadencj ę  2020- 2023. 
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Po wznowieniu obrad, Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Przewodniczącą  
Komisji Skrutacyjnej o odczytanie protoko łu z głosowania, zgodnie z którym Pani Teresa 
Kowalczyk zosta ła jednogłośnie wybrana na ławnika (załącznik nr 9). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyboru ławnika 
do Sądu Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  2020-2023 (treść  uchwały stanowi załącznik 
nr 10 do protoko łu). 
Uchwała Nr XIII/98/2019 w sprawie wyboru ławnika do S ądu Rejonowego w Białogardzie na 
kadencj ę  2020-2023 została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Pani ą  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie stwierdzenia 
zakończenia dzia łalności dotychczasowego Publicznego Gimnazjum w Bierzwnicy (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 12 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/99/2019 w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalno ści dotychczasowego 
Publicznego Gimnazjum w Bierzwnicy została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny 
wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 13 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie stwierdzenia 
zakończenia działalności dotychczasowego Publicznego Gimnazjum im. Ziemi Swidwińskiej w 
Lekowie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 14 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/100/2019 w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalności dotychczasowego 
Publicznego Gimnazjum im. Ziemi Swidwi ńskiej w Lekowie została przyj ęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 15 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie Regulaminu 
utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 
16 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/101/2019 w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie 
Gminy Swidwin została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 17 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie szczegó łowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów (tre ść  uchwały stanowi załącznik 
nr 18 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/102/2019 w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia us ług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania 
tych odpadów zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 19 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie terminu, 
częstotliwości i trybu uiszczania op łaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 
właścicieli nieruchomo ści na terenie Gminy Swidwin (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu). 
Uchwała Nr XIII/103/2019 w sprawie terminu, cz ęstotliwo ści i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi przez w łaścicieli nieruchomo ści na terenie Gminy 
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Świdwin została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 21 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie nieruchomo ści w Niemierzynie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 22 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/104/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomo ści w 
Niemierzynie zosta ła przyj ęta głosami: „,za" - 13 głosów, ‚„wstrzymuj ący się" - 1 glos (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  nieruchomo ści w Rusinowie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 24 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/105/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w 
Rusinowie została przyj ęta jednogło śnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 25 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy (treść  uchwały stanowi załącznik nr 26 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/106/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 
została przyj ęta jednogło śnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
27 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zbycia 
nieruchomo ści w Swidwinie przy ul. Spó łdzielczej na rzecz użytkownika wieczystego (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 28 do protoko łu). 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy została wyjaśniona sprawa tej drogi? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że użytkownicy dzia łek 
przyleg łych maj ą  wjazd inną  drogą  publiczną. Z wyjaśnień  Wójta wiadomo, że działka, która 
jest obecnie wykorzystywana jako dzia łka drogowa, jest w użytkowaniu wieczystym i 
użytkownik wieczysty nie ma obowiązku wpuszczać  tędy jakichkolwiek innych pojazdów. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że w głównej drodze swoje udziały maj ą  pozostali 
właściciele budynków przy ulicy Spó łdzielczej, więc można powiedzieć , że mają  swoją  drogę . 

Uchwa ła Nr XIII/107/2019 w sprawie zbycia nieruchomo ści w Świdwinie przy 
ul. Spółdzielczej na rzecz u żytkownika wieczystego zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami 
„za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 29 do protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 30 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/108/2019 w sprawie trybu prac nad projektem uchwa ły budżetowej została 
przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „przeciw" - 2 g łosy, „wstrzymuj ący się" - 1 glos (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawi ła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2019 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 32 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Olejniczak powiedziała, że niektórym opiekunkom 
świetlic kończą  się  umowy, a na pro śby o dalsze zatrudnienie tych osób otrzymano odpowiedz', 
że nie ma pieni ędzy w budżecie. Natomiast w dniu dzisiejszym radni maj ą  przegłosować , że 
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kolejne 8 tys. z ł  jest zabranych z budżetu świetlic z działu kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego, domy i o środki kultury, świetlice, kluby. Przewodnicząca poprosiła o wyjaśnienie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że „wypadła" jedna świetlica, która sta ła się  
Klubem Seniora (w Krosinie). Ponadto druga świetlica w Rogalinie tek w najbli ższym czasie 
zostanie przekszta łcona w Klub Seniora. Natomiast, co do zatrudnienia to zasady s ą  jasne, bo 
przy zatrudnianiu świetlicowych gmina wspomaga si ę  dofinansowaniem z urzędu pracy. 
Obecnie gmina nie otrzyma ła z urzędu pracy dofinansowania na żadne działania, w związku z 
tym świetlicowe są  zatrudniane na umowy zlecenie w zmniejszonym czasie pracy (na 4 
godziny). ~,na by łoby zatrudni ć  panie na cały etat, ale komu miałaby służyć  świetlica, skoro 
dzieci do godziny 12.00 przebywaj ą  w szkole. Przy dofinansowaniu z urz ędu pracy to by ło 
możliwe, ale jeżeli gmina ma pokrywać  wydatki z własnych środków budżetowych to zosta ł  
zmniejszony czas pracy. Wójt doda ł , że należy tek szukać  środków, bo gmina podpisała umowę  
na przebudowę  drogi w Bierzwnicy. 

Uchwa ła Nr XIII/109/2019 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2019 została 
przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „przeciw" - 1 glos, „wstrzymuj ący się" - 2 głosy (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawi ła uchwałę  w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Swidwin na lata 2019-2025 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 34 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XIII/1 10/20 19 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Swidwin na lata 2019-2025 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protoko łu). 

Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Nie zgłoszono wolnych wniosków. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 15.23 Przewodnicząca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamkn ęła obrady XIII/2019 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protokołu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

7)łŁ JCć,;J1 
AnnrOlejniczak 

Protokołowała 

iz jQ"a 
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Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Informacja o stanie realizacji zada ń  oświatowych Gminy Świdwin w roku szkolnym 201 8/20 19. 
3) Informacja z funkcjonowania Szkoly Podstawowej w Oparznie za rok szkolny 20 18/2019. 
4) Informacja z funkcjonowania Szkoly Podstawowej w Bierzwnicy za rok szkolny 2018/2019. 
5) Informacja z funkcjonowania Szkoly Podstawowej w Lekowie za rok szkolny 2018/2019. 
6) Uchwała Nr XIII/97/2019 w sprawie ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach ławnika do Sądu 

Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  w latach 2020-2023. 
7) Imienny wykaz głosowania w sprawie ustalenia regulaminu g łosowania w wyborach ławnika do Sądu 

Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  w latach 2020-2023. 
8) Opinia zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników z dnia 09.10.20 19 r. 
9) Protokó ł  z ustalenia wyników głosowania tajnego w wyborach ławnika do S ądu Rejonowego w 

Białogardzie na kadencj ę  w latach 2020-2023 sporz ądzony na sesji w dniu 29.10.2019 r. 
10) Uchwała Nr XIII/98/2019 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Bia łogardzie na kadencj ę  

2020-2023. 
11) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Białogardzie na kadencj ę  

2020-2023. 
12) Uchwała Nr XIII/99/2019 w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalności dotychczasowego Publicznego 

Gimnazjum w Bierzwnicy. 
13) Imienny wykaz g łosowania w sprawie stwierdzenia zako ńczenia dzia łalności dotychczasowego 

Publicznego Gimnazjum w Bierzwnicy. 
14) Uchwała Nr XIII/100/2019 w sprawie stwierdzenia zako ńczenia dzia łalności dotychczasowego 

Publicznego Gimnazjum im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie. 
15) Imienny wykaz g łosowania w sprawie stwierdzenia zako ńczenia działalności dotychczasowego 

Publicznego Gimnazjum im. Ziemi Swidwińskiej w Lekowie. 
16) Uchwała Nr XIII/101/2019 w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy 

Swidwin. 
17) Imienny wykaz głosowania w sprawie Regulaminu utrzymania czysto ści i porządku na terenie Gminy 

Swidwin. 
18) Uchwała Nr XIII/102/2019 w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia us ług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów. 
19) Imienny wykaz g łosowania w sprawie szczegó łowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od w łaścicieli nieruchomo ści i zagospodarowania tych odpadów. 
20) Uchwała Nr XIII/103/2019 w sprawie terminu, cz ęstotliwo ści i trybu uiszczania op łaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi przez w łaścicieli nieruchomo ści na terenie Gminy Swidwin. 
21) Imienny wykaz głosowania w sprawie terminu, częstotliwo ści i trybu uiszczania op łaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi przez w łaścicieli nieruchomo ści na terenie Gminy Swidwin. 
22) Uchwała Nr XIII/104/2019 w sprawie wyra żenia zgody na zbycie nieruchomo ści w Niemierzynie. 
23) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyra żenia zgody na zbycie nieruchomo ści w Niemierzynie. 
24) Uchwała Nr XIII/105/2019 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Rusinowie. 
25) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Rusinowie. 
26) Uchwała Nr XIII/106/2019 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy. 
27) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy. 
28) Uchwała Nr XIII/107/2019 w sprawie zbycia nieruchomo ści w Swidwinie przy ul. Spó łdzielczej na rzecz 

użytkownika wieczystego. 
29) Imienny wykaz g łosowania w sprawie zbycia nieruchomo ści w Swidwinie przy ul. Spó łdzielczej na rzecz 

użytkownika wieczystego. 
30) Uchwała Nr XIII/108/2019 w sprawie trybu prac nad projektem uchwa ły budżetowej. 
31) Imienny wykaz g łosowania w sprawie trybu prac nad projektem uchwa ły budżetowej. 
32) Uchwała Nr XIII/109/2019 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2019. 
33) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2019. 
34) Uchwała Nr XIII/110/2019 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Swidwin na lata 20 19-2025. 
35) Imienny wykaz głosowania w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Swidwin na lata 20 19-2025. 
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